
 

 

Valgudtalelse til ODM’s bestyrelse 2024  

 

Jeg har det seneste år været suppleant i bestyrelsen samt taget del i arbejdet med at 

etablere fundamentet for fremtidens ODM med de nye vedtægter. 

  

Jeg har været leder på museer med meget forskellige finansieringsmodeller og 

rammevilkår; museer med høje besøgstal og museer med meget lave besøgstal, stærkt 

kommercielt orienterede museer og museer med gratis adgang. Jeg kender arbejdet 

med paraplymuseer med mange adresser og en klar statslig styring og museer med en 

enkelt adresse, med et tydeligt tematisk ansvarsområde og en afhængighed af 

kommunal medfinansiering. Jeg vil med den erfaring gerne arbejde for vores fælles 

brancheforening og bidrage til at fremme og styrke museernes fremtidige placering og 

relevans i samfundet. 

  

Jeg har altid stræbt efter at etablere samarbejder med aktører uden for museet, og 

mener også, det er noget af det, vi er rigtig gode til i branchen. Vi er mange, der 

arbejder med samfundsrettede dagsordener, men indsatserne understøttes primært af 

projektmidler og motiveres i mindre grad gennem det statslige driftstilskud. Det mener 

jeg bør ændres, fordi vi har vist, at der er store muligheder i, at museerne arbejder på 

tværs af politikområder, af velfærdsområder, og er demokratiunderstøttende. 

  

Jeg stiller op, fordi jeg gerne vil være med til at tænke nyt og bidrage konstruktivt i 

dialogen om, hvordan vi kommer bedst muligt gennem en museumsreform, så 

museerne står stærkere på den anden side, til gavn for alle. 

  

Med venlig hilsen 

  

Anni Mogensen 

Direktør M/S Museet for Søfart 

  

 


